
 انتظار معجزه از آناستازي يا استويچف 
نداشته باشيد

فدراس��يون واليبال در حالي آناستازي و 
اس��تويچف را به عنوان گزينه هاي نهايي 
س��رمربيگري تيم ملي معرف��ي كرده كه 
معتقدم فدراسيون در اين زمينه مي توانست 
عملكرد بهتر و حرفه اي تري داشته باشد و 
گزينه هاي جانش��يني لوزانو را محدود به 
چند نفر نكند. فدراس��يون مي توانست به 
جاي اينكه گزينه ه��اي هدايت تيم ملي 
واليبال را با نظرسنجي و رأي گيري انتخاب 
كند، بايد از مربياني كه در واليبال دنيا براي سرمربيگري كشورمان تمايل 
دارند يك فراخوان مي داد تا با دست باز تر از بين اين مربيان، گزينه هاي 
بيشتري داشته باشد. علاوه بر اين فدراسيون عملاً چهار ماه زمان را براي 
انتخاب سرمربي تيم ملي از دست داده كه اين نمي تواند يك پوئن مثبت 
باشد. پس از پايان المپيك و قبل از شروع ليگ دو ماه فدراسيون فرصت 
داشت تا رايزني براي انتخاب سرمربي تيم ملي را شروع كند تا در يك بازه 
زماني خوب بتواند با گزينه مورد نظرش به توافق برسد. با اين حال امروز 
در فاصله چهار ماه بعد از المپيك، هنوز تكليف سرمربي مشخص نيست. 
همچنين با توجه به محدود شدن گزينه هاي فدراسيون به دو يا سه مربي، 
اين مربيان به طور قطع با توجه به جوي كه در ايران نسبت به نشستن شان 
روي نيمكت تيم ملي واليبال كشورمان شكل گرفته، دست بالاتري در 
مذاكرات خواهند داشت و چه آناستازي و چه استويچف خواهند بود كه با 
توجه به استقبالي كه از حضورشان در ايران شده، شرايط شان را به ايران 
تحميل خواهند كرد. با وجود اين معتقدم هم آناستازي و هم استويچف 
گزينه هاي خوبي براي هدايت تيم ملي هستند و هر كدام از اينها به ايران 
بيايند مي توان چشم انتظار روزهاي خوبي براي واليبال باشيم. البته اين را 
بايد در نظر داشت كه انتظارات را نبايد از مربي اي مانند آناستازي در صورت 
انتخاب ش��دن به عنوان مربي ايران بالا برد و تصور كرد كه با حضور اين 
مربي، ايران مي تواند قهرمان ليگ جهاني يا المپيك بشود، بلكه با توجه به 
داشته هايمان بايد انتظاراتمان نيز از سرمربي جديد تيم ملي واليبال معقول 

و منطقي باشد و براساس آن كارنامه اش سنجيده شود. 

هر ورزشكار ديگري هم تصميم من را مي گرفت
س��ارا خ��ادم الش��ريعه پ��س از حركت 
جوانمردانه اش مقابل شطرنج باز اوكرايني 
در كانون اخبار قرار گرفت��ه، او ديروز در 
مصاحبه اي گفت: »ماجرا از اين قرار بود كه 
آن روز پيش از شروع مسابقات، شطرنج باز 
فرانسوي با مشكل قلبي روبه  رو مي شود 
و حريف اوكرايني ام او را تا بيمارستان همراهي مي كند. مسئولان 
برگزاري مس��ابقات اصرار به برگزاري مس��ابقه در س��اعت مقرر 
داش��تند، حريفم نيز به ناچار در مسابقه حاضر ش��د. به هر حال 
حريفم با 20دقيقه تأخير پشت ميز حاضر شد و من هم زماني كه 
شرايط روحي وي را ديدم تصميم خودم را گرفتم، فكر مي كنم هر 
ورزشكاري هم جاي من بود همين تصميم را مي گرفت كه بازي را با 

تساوي تمام كند تا حريفش بتواند به دوستش كمك كند.«

 آقاي شجاعي!
 خودت علامت سؤال بزرگ فوتبالي!

بدون مقدمه و يك راست مي روم سراغ اصل مطلب و يك سؤال بزرگ در 
خصوص چگونگي حضور مسعود شجاعي در تيم ملي فوتبال طي حداقل 
پنج سال گذشته، سؤالي كه به طور حتم در ذهن بسياري از علاقه مندان 
به فوتبال مدت هاست شكل گرفته كه چگونه است بازيكني كه حتي در 
دوران اوج خود نيز چندان قابل توجه نبود كه فيكس تيم ملي باشد، حالا 
چند سال است كه با حضور در ليگ هاي دسته چندم اروپايي و تيم هاي 

گمنام ته جدولي اين ليگ ها در تركيب ثابت تيم ملي حضور دارد؟
اين سؤال وقتي بيشتر جلب توجه مي كند كه جناب شجاعي در مقام 
وكيل مدافع حقوق اجتماعي مردم به گفت وگو با رسانه معاند و  مجري 
معلوم الحال آن مي نش��يند و كليت نظام جمهوري اسلامي از فوتبال 
گرفته تا رسانه ها و مسئولان ريز و درشت آن را زير سؤال مي برد، غافل 
از اينكه خود بزرگ شده همين فوتبال است و اگر همين رسانه ها كه او 
امروز آنها را فاسد مي خواند امثال او را بزرگ نمي كردند، حتي در تصورش 
هم نمي گنجيد كه امروز با اندك سوادي كه دارد بخواهد وكيل مدافع 

حقوق اجتماعي مردم آن هم در رسانه هاي معاند نظام شود.
ملي پوش س��ؤال برانگيز تيم فوتبال ايران در اين گفت وگو به مسائلي 
ورود مي كند كه كوچك ترين ارتباطي به او ن��دارد و از حرف هايي كه 
مي زند، مشخص است كه كوچك ترين شناخت و آشنايي هم نسبت به 
موضوع آنها ندارد، از جمله بحث كودكان مهاجر افغانستان كه به زعم او 
در ايران اجازه تحصيل، كار يا فعاليت ورزشي ندارند. هرچند كه پاسخ 
دادن به مسعود شجاعي در اين كوتاه فقط اطاله كلام خواهد بود، ولي 
توجه جناب شجاعي را فقط به اين مسئله جلب مي كنيم كه بهتر است 
قدري بيشتر توجه كنند و مثلًا سري به مناطقي مانند شهريار، ورامين 
و حتي شهرري بزند )البته اگر فرصت حضور در ايران را داشته باشد( 
تا ببينيد كه چند درصد دانش آموزان و نيروه��اي كار در اين مناطق 
را كودكان و بزرگس��الان افغان تش��كيل مي دهند و باز نظر او را جلب 
مي كنيم به بازي تيم اميد افغانستان در ورزشگاه آزادي در نوروز 94 و 

استقبال فوق تصوري كه توسط برادران افغانستاني از آن بازي شد.
علامت سؤال بزرگ تيم ملي! در بخش ديگري از حرف هاي خود كل فوتبال 
اعم از مطبوعات، باشگاه ها، بازيكنان، مربي و رؤساي باشگاه ها و فدراسيون 
را فاسد قلمداد مي كند و مي گويد به خود من پيشنهاد دادند كه بايد پول 
بدهم تا در تيم ملي بازي كنم، ولي من جوابي ندادم و به قول خودش آن 
زمان جوان بوده، ولي نمي گويد كه الان روي چه حسابي چند سال است 
بي خود و بي جهت پيراهن مقدس تيم ملي را بر تن مي كند و زير پرچم 
كشوري به ميدان مي رود كه به نظر او همه چيزش فاسد است، آن هم در 
شرايطي كه نه قابليت فني بالايي دارد و نه توان روحي و جسمي دوران 

جواني  اش را، چراكه رسانه ها آنطور كه بايد به او نمي پردازند!
شجاعي با بزرگ نمايي برخي مشكلات موجود در فوتبال از جمله مسئله فساد 
در مدارس فوتبال سعي مي كند تا چهره يك مصلح را به خود بگيرد و در اين راه 
از بزرگاني چون دايي، مهدوي كيا و علي كريمي هم استفاده ابزاري مي كند، اما 
هيچ گاه نمي گويد كه چنين اتفاقاتي حتي به مراتب بدتر در انگلستان، يونان، 
فرانسه و حتي اسپانيا هم رخ مي هد، اما او و معانداني كه به بازي اش گرفته اند 
خيلي راحت چشم به اين واقعيت ها مي بندند و كوچك ترين مشكل داخل 
ايران را براي بزرگ نمايي زير ذره بين مي برند و دس��ت آخر جناب مسعود 
شجاعي از آرزوي بزرگ خود كه همان حضور بانوان در ورزشگاه هاست سخن 
مي گويد. خدمت علامت سؤال بزرگ حاضر در ليست تيم ملي! بايد عرض 
كنيم كه مردم ايران حتي اگر به اين باور هم برسند كه روزي بانوان مي توانند 
در ورزشگاه حاضر شوند به هيچ عنوان زير بار نخواهند رفت كه اين مسئله 
از سوي رسانه ها و اشخاص معلوم الحال و معاند نظام مطرح و به آن پرداخته 
شود يا اينكه تحت تأثير آنها و حرف هاي آدم هايي چون مسعود شجاعي و 

فضاسازي هاي افرادي چون م.ر تحقق يابد.
و حرف آخر اينكه جناب شجاعي حضور ش��ما در تيم ملي همين حالا 
بزرگ ترين س��ؤال اس��ت، ش��مايي كه براي بيان حرف هاي بي ربط و 
غيرمنطقي اس��ت جايي بهتر از تريبون معاند نظام پي��دا نكردي، گويا 
فراموش كرده اي كه به هر حال بازيكن تيم ملي هستي و زير سايه همين 
فوتبال به زعم خودت فاسد تاكنون در تيم ملي مانده اي كه اگر نبود اين 
فوتبال بايد مدت ها قبل غزل خداحافظ��ي را مي خواندي. به طور حتم 
بازي خورده اي، يك بازي كثيف كه بازنده آن هس��تي چون اگر اندك 
وجهه اي هم بابت لباس مقدس تيم ملي داش��تي حالا به دست خودت 
نابودش كرده اي، در اين بين فقط مي ماند برخورد قاطع فدراسيون نشينان 
فوتبال و مسئولان تيم ملي كه اميدواريم اينقدر محكم و به موقع باشد 
كه ديگر امثال مسعود شجاعي تصور نكنند كه مي توانند به مسائلي كه 
هيچ ارتباطي به آنها ندارد ورود كنند و وكيل مدافع مردم شوند و از وظيفه 

اصلي خودشان كه البته درست هم انجامش نمي دهند، غافل شوند. 

 نگاهي به سابقه دوستي فيدل كاسترو و مارادونا

ال  ديه گو در سوگ كاپيتان سياستمداران دنيا 
مراس�م بزرگداش�ت في�دل كاس�ترو در حال�ي ام�روز در هاوانا 
پايتخت كوب�ا برگزار مي ش�ود كه اين مراس�م يک مهم�ان ويژه 
خواهد داشت و آن هم ديگو مارادونا، اسطوره فوتبال جهان است 
كه قهرمان�ي در جام جهاني ب�ا آرژانتين را در كارنام�ه خود دارد.  
مارادونا درباره حضور در مراسم بزرگداشت فيدل كاسترو گفت: »به اينجا 
آمدم كه كنار پدر دوم خودم باشم. اسطوره اي كه ما را تنها گذاشت، ولي از خود 
ميراث بزرگي به يادگار گذاشت. نبايد از اين ميراث غافل باشيم و به او خيانت 
كنيم. بايد راه كاسترو ادامه پيدا كند و همه، ديدگاه هاي او را ادامه بدهند. هر 
كس فكر مي كند كوبا در فقدان راهبر سابق خود افت خواهد كرد، اشتباه 
مي كند. كوبا بايد بدون كاسترو نيز قوي تر شود و پيشرفت كند.« مارادونا در 
ادامه گفت: »بين همه سياستمداران دنيا، كاسترو را كاپيتان آنها مي دانم. 
مي خواهم به تمام مردم كوبا تسليت گفته و به آنها اين را بگويم قلب من با شما 

خواهد بود. فيدل كاسترو رهبر سابق كوبا در 90 سالگي از دنيا رفت.«
    

فيدل كاسترو، رهبر انقلابي كوبا در حالي ش��نبه گذشته در 90 سالگي 
درگذشت كه علاقه زيادي به فوتبال داشت و بارها به اين موضوع اشاره كرده 
بود. گاي روئكس، سرمربي فرانسوي الاصل فوتبال، در سال 1993 در زمان 
استراحت وي پس از جام قهرماني، توانست با فيدل كاسترو نيز ديداري 
داشته باشد، روايت جالبي از علاقه كاسترو را عنوان مي كند. رهبر فقيد كوبا 
با پيشنهاد كاري خود، اين مربي را به جزيره اي در كوبا دعوت كرد. پس از 
اين گفت وگو، كاسترو به مربي پيشنهاد داد روي فوتبال كوبا كار كند. كاسترو 
گفت: »اگر كاري كني كه جوانان مملكت در طي چند سال فوتبال را بر ديگر 

بازي ها ارجحيت دهند، من اين جزيره را به تو هديه مي دهم.«
 رئيس جمهور پيشين كوبا همچنين با يكي از تأثيرگذارترين ورزشكاران دنيا 
يعني ديگو آرماندو مارادونا، دوست نزديك بود. اين دو چهره جنجالي جهان 
براي اولين بار در سال 19۸۷م و پس از قهرماني مارادونا با تيم ملي آرژانتين 
در مكزيك و چهار سال پيش از فروپاشي شوروي سابق كه آغاز دوران جديد 
رياضت هاي اقتصادي در جزيره كمونيستي كوبا به شمار مي رفت، با يكديگر 

ديدار كردند. مارادونا سپس در برخي از ديدارها، پيراهن هايش را به 
كاسترو هديه داد. يكي از آنها نخستين بازي اش با نيوولز اولدبويز بود. 
او همچنين پيراهن شماره 10 تيم ملي آرژانتين را به رهبر كوبايي 

هديه كرد. رابطه دوستي بين مارادونا و كاسترو در اوايل قرن كنوني و 
زماني كه مارادونا چهار سال را به منظور درمان اعتياد خود در هاوانا 
سپري كرد، عميق ش��د. زماني كه مارادونا درگير اعتياد بود، فيدل 

كاسترو با فراهم كردن امكانات زيادي، شرايط را براي بهبودي فوق ستاره 
دهه ۸0 و 90 فوتبال آرژانتين فراهم كرد. مارادونا گفت: »هنگامي كه 

درهاي بيمارستان هاي آرژانتين به روي من بسته شد، كوبا درهايش را به 
روي من باز كرد، زيرا آنها نمي خواستند كه مارادونا در اين بيمارستان ها بميرد.« 
مارادونا اضافه كرد كه كاسترو عادت داشت كه از وي بخواهد سحرگاه درباره 

سياست و ورزش با وي سخن بگويد و او را تا بهبودي كامل ترغيب مي كرد. 
مارادونا باره��ا به جزيره كوبا رفت و در س��ال 2000 ني��ز در كلينيك 
بين المللي لاپدرراي اين كش��ور، به خاطر مصرف مواد مخدر بستري 
شد. علاوه بر اين دوس��تي، مارادونا يكي از تحسين كننده هاي انقلاب 
كوباست. همچنين سرمربي پيشين تيم ملي آرژانتين صورت رهبر كوبا 
را روي يكي از پاهايش تتو كرده و روي بازويش تصوير چگوارا حك شده 
است. در سال 2015 كاسترو از نامه هايي كه ميان او و مارادونا رد و بدل 
شده بود، خبر داد. در اين نامه ها مارادونا و كاسترو درباره مسائل ورزش و 
سياست صحبت كردند. ستاره پيشين آلبي سلسته در يكي از نامه  هايش 
نوشته بود: »فيدل، يكي از چيزهايي كه در طول اين چند سال دوستي 

زيبا و صادقانه آموختم، اين است كه وفاداري قيمت ندارد.«
مارادونا يك زمان��ي در يك برنامه تلويزيوني در كوب��ا، مجري بود! حتي 
كاسترو، در حدود يك سال پيش زماني كه مي خواست مرگش را تكذيب 
كند، به مارادونا يك نامه نوش��ت و خبر زنده بودن رهب��ر انقلاب كوبا را، 

مارادونا به رسانه ها داد. 
مارادونا با اشاره به اينكه در هنگام تماشاي فينال رقابت هاي جام ديويس 
و در حال تشويق »خوان مارتين دل پوترو« )تنيس باز آرژانتيني( بوده كه 
خبر مرگ دل كاسترو را دريافت كرده است، گفت كه خبر درگذشت كاسترو 
همچون اصابت توپ تنيس شليك شده از سوي دل پوترو، به او شوك قلبي 
وارد كرده و او را به شدت متأثر ساخته است. او در حاشيه مسابقات قهرماني 
تنيس ديويز گفت: »نتوانستم گريه خودم را كنترل كنم... اين عميق ترين 

غمي است كه پس از وفات پدرم شناختم.«

در حالي كه اعلام 
شيوا نوروزي
   گزارش

شد س��رپرست 
تي�م اعزام��ي 
استعفا داده و ديگر كميته انضباطي تشكيل 
نمي ش�ود جامعه ورزش�ي در انتظار برخورد 
جدي ت�ر ب�ا مس�ببين اي�ن اتف�اق اس�ت. 
ايستادن بانوي رزمي كار ايراني در كنار ورزشكار 
رژيم صهيونيس��تي روي سكوي قهرماني خبري 
عجيب و غيرقاب��ل هضم ب��راي ورزش ايران بود. 
در ش��رايطي كه اعزام تيم ملي موي تاي ايران به 
مسابقات جام جهاني با كسب مدال هاي رنگارنگ 
همراه بود، اما انتشار عكس��ي كه در آن ورزشكار 
كش��ورمان در كنار نماينده رژيم اشغالگر قدس 
عكس يادگاري مي اندازد موفقيت هاي رزمي كاران 

اعزامي را تحت الشعاع قرار داد. 
موي ت��اي كاران ملي پوش در دو بخ��ش مردان و 
زنان به جام جهاني روسيه اعزام شدند و 14 مدال 

خوشرنگ نيز به گردن آويختند. با اين حال اداي 
احترام ورزشكار كشورمان به سرود رژيمي كه هرگز 
آن را به رس��ميت نخواهيم شناخت، واكنش هاي 
زيادي در پي داشته اس��ت. سعيده غفاري در وزن 
60- كيلوگرم بانوان ضمن كسب مقام سوم مدال 
برنز را از آن خود كرد. اين در حالي است كه ورزشكار 
رژيم غاصب عنوان قهرماني اين وزن را كسب كرد. 
زماني كه مراسم اهداي مدال شروع شد متأسفانه 
غفاري بدون آنكه مس��ئولان تيم ملي تذكري به 
او بدهند در كنار ورزش��كار اسرائيلي روي سكوي 
مي رود و به هنگام پخش سرود و بالا رفتن پرچم 
رژيم غاصب همچون ساير ورزشكاران و حاضران 
در سالن مسابقه به اداي احترام مي پردازد. علاوه بر 
اين عكس هاي ديگري نيز در شبكه هاي اجتماعي 
منتشر شده كه در آن سعيده غفاري با قهرمان وزن 
خود عكس يادگاري مي اندازد! اين اتفاق در شرايطي 
رخ داده كه مسئولان و همراهان تيم اعزامي هيچ 

تلاشي براي جلوگيري از رخ دادن آن انجام نداده اند. 
در حالي كه همه اهالي ورزش ايران سال هاس��ت 
مي دانند ورزش��كارانمان در هيچ رويداد رسمي يا 
حتي غيررس��مي نيز با نمايندگان رژيم اشغالگر 
روبه رو نمي شوند و حتي با آنها روي يك سكو نيز 
نمي روند. اين موضوع پس از پيروزي ش��كوهمند 
انقلاب اس��لامي در تمامي رش��ته هاي ورزش��ي 
رعايت شده و در مواردي ورزشكاران ايراني به رغم 
آمادگي بالا و ش��انس زيادي كه براي كسب مدال 
طلا داشته اند در جهت احترام به آرمان هاي نظام 
جمهوري اسلامي از رويارويي با رقباي صهيونيست 
خودداري كرده اند. »ورزشكاران جوانمرد« لقبي 
است كه به اين ورزش��كاران داده شده و در مراسم 

مختلف نيز از آنها تجليل به عمل آمده است. 
  عذرخواهي و استعفا

فدراس��يون ورزش ه��اي رزمي بلافاصل��ه پس از 
انتش��ار اين خبر از مردم ايران عذرخواهي كرد. در 

اطلاعيه اين فدراسيون بر عدم به رسميت شناختن 
رژيم صهيونيستي تأكيد شده است: »فدراسيون 
ورزش هاي رزم��ي ضمن تأكيد مؤك��د بر عدم به 
رسميت شناختن رژيم سفاك صهيونيستي و پيروي 
محض از منويات نظام مقدس جمهوري اسلامي 
تأكيد مي نمايد كه مسئله فوق الاشاره صرفاً محصول 

يك خطاي انساني غيرعمدي بوده است.«
ديروز نيز حسين عابدي، سرپرست تيم اعزامي به 
كازان روسيه از سمتش استعفا داد تا عملاً به عنوان 
مقصر اصلي اين اتفاق شناخته شود. رئيس فدراسيون 
ورزش هاي رزمي همچنين تأكيد زيادي بر سهوي 
بودن اين اشتباه دارد. محمود رشيدي در گفت وگو 
با »جوان« ضمن اشاره به اس��تعفاي عابدي اظهار 
داشت: »اين يك اش��تباه و خطاي غيرعمد فردي 
بوده و مس��ئوليت آن را نيز دكتر عابدي سرپرست 
تيم برعهده گرفت. خود او هم به خاطر اين اشتباه 
ديروز از سمتش استعفا داد و من نيز به خاطر اهمال 
رخ داده استعفايش را پذيرفتم. گزارش اتفاق رخ داده 
را به وزارت ورزش و جوانان ارائه كرده ايم. اين مسئله 
هم يك اتفاق بوده كه مثل تصادف ممكن است پيش 
بيايد. اميدوارم ديگر شاهد چنين اتفاقاتي نباشيم. در 
اين مسئله ورزشكار جوان تيم ملي مقصر نبوده است. 
مقصر خودمان هستيم. مسئوليت تيم با سرپرست 
اس��ت. پس از اطلاع از اين اتفاق كميته انضباطي 
را براي رس��يدگي به ماجرا تش��كيل داديم. منتها 
سرپرست تيم استعفا داده و به اين ترتيب محروميتي 
هم براي او از سوي فدراسيون در نظر گرفته نمي شود. 
براي ورزش��كار نيز با توجه به اينكه مس��ئوليت با 
سرپرست بوده محروميتي در نظر نمي گيريم مگر 

آنكه وزارت ورزش دستوري صادر كند.« 
  مقصر كيست؟

به رس��ميت نش��ناختن رژيم اش��غالگر يكي از 
آرمان هاي نظام اس��ت كه جامعه ورزش نيز طي 
اين سال ها بارها و بارها تبعيت خود از اين آرمان را 
به عمل ثابت كرده است. از دست دادن مدال هاي 
ارزشمند، حذف از گردونه رقابت هاي معتبر و تقبل 
جريمه و محروميت بخشي از هزينه هايي است كه 
ورزش مان به خاطر پافشاري برعقايد خود پرداخت 
كرده است. از همين رو اشتباهي كه فدراسيون آن را 
سهوي ناميده به هيچ وجه قابل توجيه نيست. بدون 
شك سعيده غفاري مرتكب اشتباهي ناخواسته، 
اما بزرگ ش��ده ولي در اين بين سهم مسئولان، 
سرپرست و نماينده حراست وزارت ورزش در اين 
اشتباه جبران ناپذير كمتر از ملي پوش تيم بانوان 
نبوده است. پافشاري بر آرمان ها و عقايد مسئله اي 
نيست كه به اين سادگي ها از كنارش عبور كنيم. 
اينكه با استعفاي سرپرست تيم موضوع را تمام شده 
بدانيم، فرار كردن از مسئوليتي است كه فدراسيون 

ورزش هاي رزمي برعهده دارد. 
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  چـهـره ها

88498432سرويس ورزشي

منتظريم طارمي گلزني كند
مهاجم ش��ماره ي��ك پرس��پوليس كه 
عن��وان بهترين گلزن لي��گ فصل قبل 
را يدك مي كش��د چند بازي اس��ت كه 
در امر گلزني موفق نيس��ت ت��ا آنجا كه 
س��روصداي هواداران را درآورده است. 
انگار گل نزدن طارمي ب��ه يك اپيدمي 
تبديل شده است به طوري كه بارها و بارها در موقعيت هاي تك 
به تك، بازهم نمي تواند گلزني كن��د. برانكو در اين باره مي گويد: 
»ما در هر بازي شش، هفت شانس مسلم گلزني داريم. ما سعي 
مي كنيم عملكردمان را بهتر كنيم و منتظر هستيم طارمي يا هر 
بازيكن ديگري براي ما گلزني كند. بهترين روانشناس براي تيم 
تمرين است و تنها راه حل، تكرار تمرين هاست. ما بازيكنان خوب 

زيادي داريم كه مي توانيم از آنها استفاده كنيم.«

فريدون حسن

با مسئولان واليبال ايران مذاكره كردم
در حالي آندره آناس��تازي و استويچوف 
بلغارستاني براي هدايت تيم ملي واليبال 
كش��ورمان نام ب��رده مي ش��ود، به نظر 
مي رس��د احتمال س��پردن هدايت تيم 
ملي به آناس��تازي ايتاليايي با توجه به 
كارنامه درخش��انش بس��يار زياد باشد. 
آناس��تازي  ديروز در مصاحبه اي با يكي از رس��انه هاي اروپايي، 
مذاكره با ايران را تأييد كرد. وي درباره پيش��نهاد مربي گري در 
ايران مي گويد: »پيش��نهاد از ايران دارم و مسئولان فدراسيون 
اين كشور با من صحبت هايي را انجام داده اند البته من به دعوت 
نشدن به مذاكره توسط لهستاني ها اهميت زيادي نمي دهم و به 
تصميم آنها احترام مي گذارم.« قرار اس��ت فدراسيون واليبال تا 

10 روز آينده جانشين لوزانو را انتخاب كند. 

جامي براي كشته شدگان چاپه كوئنسه
جام قهرماني مسابقات سودآمريكانا در سال 2016 به تيم چاپه  كوئنسه 
برزيل اهدا ش��د. تيم چاپه كوئنس��ه مي رفت كه در فين��ال اين رقابت ، 
رودرروي اتلتيكو ناس��يونال كلمبيا قرار گيرد، اما طي يك حادثه تلخ و 
ناگوار، هواپيماي حامل اعضاي اين تيم كه از بوليوي عازم فرودگاه مدلين 
واقع در شهر ريونگروي كلمبيا بود، با ۷2 سرنشين و 9 خدمه به دليل بروز 
نقص فني در كلمبيا سقوط كرد و ۷6 نفر، از جمله بازيكنان چاپه  كوئنسه 
جان خود را در اين سانحه هوايي از دست دادند. در پي اين اتفاق تلخ، تيم 
اتلتيكوناسيونال كلمبيا، از كنفدراسيون فوتبال امريكاي جنوبي )كونمبول( 

خواست اين جام به صورت افتخاري به اين تيم برزيلي داده شود.

فرهاد نفرزاده

كارشناس واليبال

از گرفتن عكس يادگاري تا اداي احترام به رژيم صهيونيستي!

آرمان هاي نظام را فراموش كرديد!

علي اصغر حسن زاده، ملي پوش تيم فوتسال ايران كه چندي پيش 
عنوان بهترين بازيكن آس��يا را به خود اختص��اص داد با گله از رفتار 
مسئولان گفت: »كسب عنوان بازيكن سال آسيا از آن جهت مهم بود 
كه اين افتخار نصيب يك ايراني شد وگرنه براي تمام فوتسال ايران 
است نه من. سالي گذشته يك سال فوق العاده براي فوتسال ايران بود.  
اين حاصل زحمات همه است، اما پس از اين كه از مسابقات جهاني به 

ايران بازگشتم حتي يك مسئول از استان قم به من زنگ نزد تا تبريكي 
خشك و خالي بگويد البته در اين چند سال كه در تيم ملي بوده ام به اين 
مسائل عادت كرده ام و همين كه تماشاگران از من قدرداني مي كنند 
براي من خوشايندتر است. مسئولان زماني كه بخواهند تبليغ خودشان 
را بكنند من بازيكن قمي هس��تند و آنها مي آيند و عكس هايشان را 
مي گيرند، اما اگر پاي تقدير و تشكر به ميان بيايد من اهل قم نيستم.«

به دنبال كسب مقام هستم
نجمه خدمتي، بانوي تيرانداز ايران در المپيك 2016 ريو حدود 
يك ماه است كه به صورت فشرده در اردوي آماده سازي است تا 
خود را  آماده حضور در رقابت ه��اي بين المللي كند. خدمتي در 
مسابقات قهرماني آسيا، سلاح هاي بادي كه هفته آينده در تهران 
برگزار مي شود در رده سني بزرگسالان ش��ركت خواهد كرد. او 

مي گويد: تمام تلاشم را براي كسب مقام مي كنم. 

هدفم مدال پاراآسيايي و پارالمپيك است
شاهين ايزديار، تنها نماينده شنا ايران در بازي هاي پارالمپيك ريو 
با رضايت از عملكرد خود در اين رقابت ها گفت: »در پارالمپيك 
ريو در 100متر قورباغه به فينال رسيدم و اين افتخار بزرگي است 
اما مي خواهم موفقيت هايم در گوانگجو و اينچئون را در بازي هاي 
پاراآسيايي 201۸ جاكارتا تكرار كنم ضمن اينكه هدف بلندمدتم 

اين است كه در توكيو باكسب مدال روي سكو بروم.« 

رفتار مسئولان درست نيست، ولي عادت كرده ام

بايد از ورزش بانوان حمايت ويژه داشت
زهرا سعيدي، عضو هيئت رئيسه فراكسيون ورزش مجلس گفت: 
»بانوان در اين چند س��ال اخير خوش درخشيده و نشان دادند با 
عفاف و حجاب زنانه هم مي شود در ميادين بين المللي وارد شد و 
عزت آفريني كرد. اگر براي حمايت ويژه از ورزش بانوان تلاش كنيم 
مي توانيم به محقق شدن شايسته سالاري كمك كرده و مانع از آن 

شويم كه شايستگي هاي بانوان ورزشكار كشور پنهان بماند.«

كردستان قهرمان مسابقات كشتي پهلواني بسيج
رقابت هاي كش��تي پهلواني و هنرهاي فردي ورزش ه��اي زورخانه اي 
قهرماني بسيج كشور با قهرماني تيم كردستان به پايان رسيد و سيديونس 
جعفري نيز پهلوان سال 95 بسيج شد. اين رقابت ها در دو رشته هنرهاي 
فردي و كشتي پهلواني و انتخاب پهلوان سال 95 بسيج به مدت دو روز به 
ميزباني تهران برگزار شد كه در مجموع دو بخش هنرهاي فردي و كشتي 
پهلواني، تيم كردستان با پنج مدال طلا، دو نقره و سه برنز قهرمان شد و يزد 

به عنوان دوم و اصفهان به سكوي سوم اين مسابقات دست يافت. 
------------------------------------------------------------

مازندران قهرمان كشتي آزاد قهرماني بسيج 
 رقابت هاي كشتي آزاد قهرماني بسيج كشور با قهرماني تيم مازندران به 
پايان رسيد. مسابقات كشتي آزاد قهرماني بسيج كشور گراميداشت هفته 
بسيج با رقابت 16۸ كشتي گير از 19 استان در 10 وزن به مدت دو روز در 
تهران برگزار شد. در اين رقابت ها كه در سالن هفتم تير تهران برگزار شد تيم 
مازندران پنج مدال طلا و سه نقره و دو برنز به مقام قهرماني دست پيدا كرد. 

تيم هاي كرمانشاه و تهران بزرگ هم در رده هاي دوم و سوم قرار گرفتند.

هنوز تصميمي براي المپيك توكيو نگرفته ام
زهرا نعمتي، پرچمدار كاروان ايران در ريو و نخستين بانوي ايراني است كه به طور 

همزمان در المپيك و پارالمپيك حضور داشت و در بازي هاي پارالمپيك 2016 
نيز موفق شد مدال طلاي خود را در تيراندازي با كمان تكرار كند. با وجود اين، 

اما او هنوز تصميمي براي حضور در المپيك توكيو نگرفته اس��ت: »به رغم 
دعوت فدراسيون براي حضور در اردوها هنوز تصميمي نگرفتم. هنوز 

براي المپيك و بازي هاي آس��يايي انگيزه دارم. خصوصاً كه وقتي 
گفتم ديگر در المپيك شركت نمي كنم، خيلي ها ناراحت شدند. 
فكر مي كنم ديگر متعلق به خودم نيس��تم. گاهي ديگر مدال 
نيست كه به ما انگيزه براي تلاش مي دهد. بلكه شادي خانواده 
و هموطنان است كه انگيزه مي ش��ود. ريو تجربه خوبي بود. با 
برنامه اي دو ساله س��هميه المپيك ريو را گرفتم و بدون شك 
اگر اين برنامه چهار ساله باشد نتيجه اي بهتر خواهم گرفت، اما 
با وجود اين، هنوز تصميمي براي حضور در المپيك نگرفته ام، 
فعلاً قبل از هر چيز بايد از كمند مصدوميتي كه بعد از المپيك با 

آن درگير بودم، رها شوم تا بتوانم بهترين تصميم را بگيرم.«

دنيا حيدري
   منهاي فوتبال

معلولان براي ورزش به اميد مسئولان نمانند!
ديروز سيزدهم آذرماه روز معلولان بود، روزي كه فقط نبايد به همين يك روز خلاصه 
شود و در بقيه ايام سال اين عزيزان به فراموشي سپرده شوند. ابراهيم رنجبر، مدال آور 
بازي هاي پارالمپيك درباره پيشنهادش به دوستان معلولش گفت: »اين جمله زياد 
شنيده مي شود كه معلوليت محدوديت نيست، اما اولين كسي كه 
بايد اين جمله را باور كند، خود ما افراد معلول هستيم.  مسئولان بايد 
فكري كنند كه اين انرژي و استعدادها هدر نرود، اما بنده به دوستان 
معلولم مي گويم كه اصلاً به اميد مسئولان نمانيد كه براي شما 
كاري انجام دهند، ما بايد خودمان به فكر باشيم. اگر مسئولان 
بخواهند براي ما كاري كنند، كارم��ان عقب مي ماند و پيش 
نخواهد رفت و اين تجربه اي است كه متأسفانه در چند سال اخير 
داشته ايم. شعاري كه امسال در دنيا مطرح شد، اين بود كه من يك 
معلول هستم و براي گشايش مشكلاتم از خودم استفاده كنيد؛ اين 
يك واقعيت است كه متأسفانه در كشور ما بسيار كم به آن اهميت 
داده مي شود. ورزش كردن يكي از ضروري ترين كارهايي است كه 

بايد انجام دهيم تا بتوانيم بر مشكلاتمان فائق بيايم.«


